
R O T O K Ó Ł    Nr XXXII/17

  nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Nisku odbytej w dniu 16 stycznia 2017r 

 i 17 stycznia 2017r w sali narad Urzędu Gminy i Miasta w Nisku

XXXII  sesję  Rady  Miejskiej  zwołaną  w  trybie  nadzwyczajnym otworzył  o  godz  15.00

Przewodniczący W. Ślusarczyk.

Przywitał przybyłych na posiedzenie radnych oraz:

- Burmistrza GiM- J. Ozimka

- Sekretarza Urzędu – M. Jakubów

- Kierownika OPS – E. Tłustą

- Dyrektora CUW – A. Krawiec

- Radcę – E. Bieniowską-Szafran

sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,przedstawicieli mediów oraz mieszkańców Gminy, 

a szczególnie mieszkańców Osiedla Malce z proboszczem B. Łubikiem.

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził,  że obrady są prawomocne, bo w sesji

uczestniczy 17 radnych na ustawową liczbę 21.

Następnie przedstawił porządek posiedzenia:

1. Otwarcie sesji.

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/109/15 Rady Miejskiej w Nisku z dnia 18

grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Nisku

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez

przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Nisko.

4. Podjęcie uchwały dot. dostosowania PSP Nr 6 w Nisku do nowego ustroju szkolnego.

5. Zamknięcie obrad sesji.

Radna A. Stępień zgłosiła do Przewodniczącego wątpliwości co do prawidłowego zwołania

sesji.  Zwróciła uwagę, że zarówno ustawa o samorządzie gminnym jak i Statut Gminy mówią, że

do  zawiadomienia  o  sesji  dołącza  się  porządek  posiedzenia  i  projekty  uchwał  wraz  z

uzasadnieniem. Podkreśliła, że trzy projekty uchwał w sprawie PSP Nr 6 radni otrzymali 10 minut

przed sesją i  nie  mieli  czasu  zapoznać się z  nimi,  a właśnie głosowanie nad tymi  uchwałami

wzbudzi największe kontrowersje i mogą być różne skutki tego niedoręczenia projektów. Może ta

uchwała być zakwestionowana przez Wojewodę Podkarpackiego, może być zakwestionowana przez

mieszkańców.  Czy  w  sytuacji,  gdy  wiemy,  że  nie  udało  się  dotrzymać  wymogu  dostarczenia

projektu uchwały w sprawie PSP Malce z zaproszeniem na sesję i może to być zakwestionowane
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przez Wojewodę, jest sens wprowadzania tego tematu na sesję? Poprosiła, by wypowiedziała się  

w tej kwestii Radca Prawna.

Przewodniczący wyjaśnił, że próbował załączyć te projekty, ale Zespół powołany przez Burmistrza

ds wdrażania reformy oświaty w Gminie Nisko nie umiał wypracować jednolitego stanowiska w

sprawie szkoły w Malcach. Więcej na ten temat powie zapewne Pani Sekretarz M. Jakubów będąca

Przewodniczącą tego Zespołu. Zaznaczył, że te trzy projekty uchwał są efektem prac tego Zespołu.

Miał świadomość, że będzie trzy projekty uchwał. Uważa, że po przedstawieniu szczegółowym

tych  projektów  w  odpowiednim  punkcie  porządku  obrad  zrobi  przerwę,  zbierze  się  Komisja

Oświaty i wybierze projekt uchwały, który zostanie poddany pod głosowanie po przerwie.

Następnie Przewodniczący poprosił Radcę Prawną o komentarz do zgłoszonych przez radną

A. Stępień zastrzeżeń.

Radca  E.  Bieniowska wyjaśniła,  że   temat  jest  od dawna radnym znany,  uchwały maja

charakter intencyjny i będą warianty dokładnie przedstawione i przeanalizowane. Nic nie stoi na

przeszkodzie, by Rada podjęła ewentualną uchwałę.

Poproszona o przedstawienie pracy Zespołu Pani Sekretarz M. Jakubów poinformowała, że

w sprawie szkoły w Malcach większość Zespołu była zdania, że w tym Osiedlu powinna pozostać

szkoła, ale nie ośmioklasowa tylko klasy I – III i oddziały przedszkolne. Inną z propozycji było

utworzenie szkoły filialnej dla PSP Nr 5 lub samego przedszkola publicznego. Generalnie każda

forma ma na celu zabezpieczeni tych małych dzieci.

Po  wyjaśnieniach,  Przewodniczący  poddał  przedstawiony  porządek  posiedzenia  wraz  z  trzema

wersjami projektu uchwały w sprawie szkoły w Malcach pod głosowanie.

Rada Miejska w głosowaniu jawnym, przy 3 głosach „wstrzymujących się” przyjęła porządek sesji.

Ad 2.

Pierwszy  projekt  uchwały  (przesłany  wraz  z  zaproszeniem  na  posiedzenie)  przedstawiła  Pani

Kierownik OPS - E. Tłusta. Poinformowała, że od 1 stycznia weszła w życie ustawa o wsparciu

kobiet w ciąży i rodzin „Za życiem” i w ślad za nią program kompleksowy wsparcia „Za życiem”.

Ustawa i program nakładają na gminy wiele zadań, w tym również na Ośrodek Pomocy Społecznej.

Wśród licznych zadań jest takie, które w sytuacji, gdy urodzi się dziecko u którego zdiagnozowano

chorobę nieuleczalną lub nieodwracalne upośledzenia, które powstały w okresie ciąży lub porodu

będzie wypłacane jednorazowe świadczenie w wysokości 4 tys zł, będzie pomoc asystenta rodziny

w  celu  wzmocnienia  wydolności  rodziny,  jest  w  ustawie  zagwarantowana  tzw.  „pomoc

wytchnieniowa” dla  opiekunów, pomoc w domu w ramach prac społeczno-użytecznych. Jest  to

więc szereg zadań dla pomocy społecznej i stąd projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie

uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej.
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Wobec braku pytań Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie.

Rada Miejska w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:

U C H W A     Nr XŁ Ę XXII/236/17

w sprawie zmiany uchwa y Nr XV/109/15 Rady Miejskiej w Nisku z dnia 18 grudnia 2015r ł

w sprawie uchwalenia Statutu O rodka Pomocy Spo ecznej w Nisku ś ł  (za  nrł  1)

Ad 3.

Projekt   (przes any  wraz  z  zaproszeniem  na  sesj )  uchwa y  zmieniaj cej  uchwa  w  sprawieł ę ł ą łę

ustalenia op at  za wiadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminł ś ę

Nisko przedstawi a Radzie Pani Dyrektor CUW – A. Krawiec. Wyja ni a, e konieczno  podj ciał ś ł ż ść ę

tej  uchwa y  wynika  z  przepisów zmieniaj cych  ustaw  o  systemie  o wiaty,  a  przepisy  w tymł ą ę ś

zakresie zmieniaj  si  bardzo szybko. Zgodnie z nowymi przepisami ustawy o systemie o wiatyą ę ś

zniesiona zosta a mo liwo  pobierania przez organ prowadz cy op aty za pobyt dziecka w wieku 6ł ż ść ą ł

lat. W zwi zku z powy szym zachodzi konieczno   zaktualizowania uchwa y Nr XLVI/351/14ą ż ść ł

Rady Miejskiej w Nisku z dnia 27 lutego 2014 r. poprzez zmian  § 2 ust.2 przedmiotowej uchwa y ę ł

i  wprowadzenie zapisu, e op ata za wiadczenia w zakresie wychowania przedszkolnego    dzieciż ł ś

w wieku do lat 5  w czasie przekraczaj cym bezp atny wymiar zaj  wynosi 1 z .ą ł ęć ł

Zgodnie z art.5 ustawy zmieniaj cej nowe przepisy zaczynaj  obowi zywa  od 1 stycznia 2017 r.ą ą ą ć

Przyj cie projektu uchwa y zmieniaj cej w sprawie  ustalenia op at za wiadczenia udzielane przezę ł ą ł ś

przedszkola  publiczne  prowadzone  przez  Gmin  Nisko,  pozwoli  na  dostosowanie  przepisów  ę

w zakresie  op at  wnoszonych przez  rodziców za  korzystanie  z  wychowania przedszkolnego doł

zmian wprowadzonych ustaw  z dnia 1 grudnia 2016 r. o zmianie ustawy o dochodach jednosteką

samorz du terytorialnego oraz niektórych innych ustaw.ą

Nie zadano adnych pyta .ż ń

Rada Miejska w g osowaniu jawnym, jednog o nie podj a:ł ł ś ęł

U C H W A     Nr XŁ Ę XXII/237/17

zmieniaj ca uchwa  w sprawie ustalenia op at za wiadczenia udzielane przez przedszkolaą łę ł ś

publiczne prowadzone przez Gmin  Niskoę   (za  nrł  2)

Ad 4.

Poniewa  jest  trzy  projekty  uchwa  w  sprawie  szko y  w  Malcach  Przewodnicz cy  poprosiż ł ł ą ł

Burmistrza J.Ozimka o wprowadzenie do tematu.

Burmistrz  podkre li ,  ze  przepisy  wymagaj  terminowego  dzia ania.  Musi  by  zawiadomionyś ł ą ł ć

Kurator  o wiaty,  musz  by  zawiadomieni  rodzice  uczniów  o  zamiarze  likwidacji,  czyś ą ć
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przekszta cenia szko y. Wszystko w okre lonych terminach. Nale y tez uzyska  opini  Kuratora nał ł ś ż ć ę

temat podejmowanych dzia a . Co do trzech wariantów, Burmistrz wyja ni , e z punktu widzeniał ń ś ł ż

ekonomii oczywi cie nale a oby t  szko  zlikwidowa . By oby to najbardziej zasadne dzia anieś ż ł ę łę ć ł ł

ekonomiczne,  ale  niekoniecznie  spo eczne.  Mo na  w  to  miejsce  utworzy  pe nowymiaroweł ż ć ł

przedszkole. Dalej Burmistrz poinformowa , e istnieje prawna mo liwo  utworzenia filii PSP Nrł ż ż ść

5 z oddzia ami I-III i oddzia y przedszkolne. Organizacyjnie nie ma wówczas PSP Nr 6, jest PSP Nrł ł

5, ale prowadzi zaj cia ę w tym obiekcie i w takim zakresie. Trzeci  mo liwo ci  jest przekszta cenieą ż ś ą ł

szko y  o  strukturze  I-VI  z  oddzia em  przedszkolnym  w  szko  o  strukturze  I-III  z  oddzia emł ł łę ł

przedszkolnym.  Organizacyjnie  pozostaje  nadal  szko a  Nr  6.  Ustawowo  jest  to  szko ał ł

o mioklasowa o strukturze I-III, bo innych ni  o mioklasowych szkó  nie ma wg nowej ustawy.ś ż ś ł

Burmistrz  podkre li ,  e  dla  uzyskania opinii  rodowiska odby  dwa spotkania z  mieszka camiś ł ż ś ł ń

Osiedla. Zauwa y ,  e zbytniego zainteresowania tym problemem nie by o.  ż ł ż ł Uczestniczy o 20-30ł

mieszka ców.  Informacja  zosta a  przekazana.  Burmistrz  podkre li ,  e  przedstawiona  zosta ań ł ś ł ż ł

mo liwo  przej cia  szko y  przez  stowarzyszenie  ż ść ę ł lub  zwi zki  wyznaniowe.  Burmistrzą

poinformowa ,  e wynikiem tych spotka  by y zasadniczo dwa wnioski: ksi dz stawia  wniosekł ż ń ł ą ł

szko y o mioklasowej, budowy sali gimnastycznej i rozbudowy szko y. Burmistrz zauwa y , e nał ś ł ż ł ż

obecnym  etapie  jest  to  nierealne.  Ostatecznie  mieszka cy,  którzy  byli  na  drugim  spotkaniuń

opowiadaj  si  za pozostawieniem szko y Nr 6 ze struktur  I-III z oddzia em przedszkolnym.  ą ę ł ą ł Po

uzyskaniu opinii  Kuratora b dzie mo na podejmowa  dalsze dzia ania.  Burmistrz podkre li ,  eę ż ć ł ś ł ż

wszystkie  prawne  mo liwo ci  zosta y  przedstawione  i  Rada  Miejska  musi  podj  decyzj .ż ś ł ąć ę

Burmistrz przeka e uchwa  do Wojewody, Kuratorium i zwi zków zawodowych do konsultacji.ż łę ą

Burmistrz podkre li , e powo any Zarz dzeniem Burmistrza Zespó  ds wdra ania reformy o wiatyś ł ż ł ą ł ż ś

równie  w wi kszo ci by  za wariantem przewiduj cy przekszta cenie PSP Nr 6 w samodzielnż ę ś ł ą ł ą

szko  o strukturze I-III z oddzia ami przedszkolnymi.łę ł

Burmistrz poprosi  pani  Dyrektor CUW o przedstawienie wszystkich  trzech wariantówł ą

( za  nr 3) w sprawie PSP Nr 6.ł

Pani  Dyrektor  A.  Krawiec  podkre li a,  e  wszystkie  trzy  projekty  s  projektami  uchwaś ł ż ą ł

intencyjnych  i  Rada  musi  wybra  i  przyj  jeden  projekt.  Podkre li a,  e  przepisy  wymagajć ąć ś ł ż ą

dwustopniowego trybu przekszta cenia lub likwidacji szko y. Zamiar likwidacji lub przekszta ceniał ł ł

szko y  musi  uzyska  pozytywn  opini  Kuratora  O wiaty.  Uchwa a  intencyjna  musi  by  teł ć ą ę ś ł ć ż

zaopiniowana przez zwi zki zawodowe. O zamiarze likwidacji lub przekszta cenia szko y muszą ł ł ą

te  by  do 28 lutego zawiadomieni skutecznie rodzice uczniów.ż ć

Nast pnie przedstawi a szczegó owo projekty uchwa .ę ł ł ł

Pierwszy projekt/wariant uchwa y dotyczy zamiaru likwidacji Publicznej Szko y Podstawowej Nr 6ł ł
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w Nisku, ul.  Sandomierska 114 i  utworzenia przedszkola w budynku szko y.  Odczyta a  projektł ł

uchwa y.ł

Dalej  Pani  Dyrektor  poinformowa a,  e  drugi  projekt  dotyczy  uchwa y  w  sprawie  zamiaruł ż ł

likwidacji Publicznej Szko y Podstawowej Nr 6 w Nisku, ul. Sandomierska 114 i utworzenia nał

bazie PSP nr 6 , Filii Publicznej Szko y Podstawowej nr 5 w Nisku. Podkre li a, e by aby to szko ał ś ł ż ł ł

o  strukturze  klas  I-III.  Ta  struktura  jest  optymalna,  bo  w  klasach  I-III  jest  nauczanie

wczesnoszkolne,  uczy  jeden  nauczyciel,  nie  ma  nauczania  przedmiotowego.  Nowe  prawo

o wiatowe dopuszcza szko y filialne, o mniejszej strukturze, z oddzia ami przedszkolnymi. ś ł ł  Szersza

struktura nie jest mo liwa z uwagi na fakt, e ż ż  Publiczna Szko a Podstawowa Nr 6 zlokalizowanał

jest w budynku o niskich standardach. Budynek jest drewniany z dobudowanymi pomieszczeniami

dydaktycznymi i sanitariatami. Klasy s  w skie i ma e. Szko a nie posiada sali gimnastycznej anią ą ł ł

boiska  sportowego.  Obiekt  wymaga  koniecznych  remontów   instalacji,  a  tak e  modernizacji  ż

i  rozbudowy,   eby dostosowa  go do wymogów o wiatowych.  Bior c  pod uwag  demografiż ć ś ą ę ę

rozbudowa obiektu jest nieracjonalna.  Podkre li a, e w nowym prawie o wiatowym od klasy IVś ł ż ś

rozpoczyna si  nauczanie przedmiotowe, wymagane s  pracownie do nauczania biologii, chemii,ę ą

fizyki.  Podkre li a,  e  cho  demografia  nie  przedstawia  si  najlepiej  to  dodatkowo obecnie  doś ł ż ć ę

szko y w Malcach ucz szcza rednio 50% uczniów z obwodu. Pozostali ucz  si  cz ciowo w PSPł ę ś ą ę ęś

Nr 5 lub pobliskiej szkole w Stalowej Woli. Doda a, e ZS Nr 2 jest dla gimnazjalistów z Malc  ł ż

i Moskali szko  obwodow . łą ą S  wi  uczniowie z tego osiedla ju  powi zani ze szko  Nr 5 i ZS Nrą ę ż ą łą

2. Raz jeszcze podkre li a, e wariant ze szko  dla najm odszych wypracowa  ś ł ż łą ł ł te  ż Zespó  powo anył ł

przez Burmistrza.

Dalej Pani Dyrektor przedstawi a trzeci projekt/wariant uchwa y. Zauwa y a, e nawet obecni nał ł ż ł ż

zebraniach rodzice widzieli, e ż warunków dla  przekszta cenia tej szko y w o mioklasow  ł ł ś ą nie ma.

Wychodz c naprzeciw ich oczekiwaniom powsta  jeszcze jeden projekt przekszta cenia Publiczneją ł ł

Szko y Podstawowej Nr 6 w Nisku. Przewiduje on, e  z dniem 31 sierpnia 2017 r. zamierza sił ż ę

przekszta ci  Publiczn  Szko  Podstawow    Nr 6 w Nisku o strukturze organizacyjnej klas I –VI ł ć ą łę ą

z  oddzia em  przedszkolnym  w  szko  podstawow  o  strukturze  organizacyjnej  klas  I-III  ł łę ą

z oddzia em przedszkolnym. Uczniom ucz szczaj cym do klas IV – VI szko y obj tej zamiaremł ę ą ł ę

przekszta cenia zapewnia si  mo liwo  kontynuowania nauki w  Publicznej Szkole Podstawowejł ę ż ść

Nr 5 w Nisku, im. Podoficerskiej Szko y Piechoty dla Ma oletnich, wchodz cej w sk ad Zespo uł ł ą ł ł

Szkó  Nr 2 w Nisku. Zobowi zuje si   Burmistrza Gminy i Miasta Nisko do dokonania czynno cił ą ę ś

niezb dnych  do  przeprowadzenia  procesu  przekszta cenia  szko y,  w  szczególno ci  doę ł ł ś

zawiadomienia  o  zamiarze  przekszta cenia  szko y  rodziców  uczniów  Publicznej  Szko ył ł ł

Podstawowej  nr  6  w  Nisku  i  Podkarpackiego  Kuratora  O wiaty  oraz  do  wyst pienia  doś ą
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Podkarpackiego Kuratora O wiaty o wydanie opinii dotycz cej przekszta cenia szko y. ś ą ł ł Oczywi cie,ś

opinia Kuratora musi by  pozytywna. ć

Pani  Dyrektor  podkre li a,  e  zdecydowa  tu czynnik ekonomiczny i  spo eczny.  Zauwa y a,  eś ł ż ł ł ż ł ż

obecne przepisy prawa o wiatowego pozwalaj , by do oddzia u przedszkolnego ucz szcza y dzieciś ą ł ę ł

od 3 roku ycia. Mo na wi c utworzy  dwa oddzia y  przedszkolne,  je eli  b d  dzieci. Rodziceż ż ę ć ł ż ę ą

deklarowali,  e  te  najm odsze  dzieci  zapisz  do  oddzia ów przedszkolnych.  ż ł ą ł Dla  ma ych  dziecił

wa ne  jest,  by  by y  blisko  domu,  ale  uczniowie  klas  IV-VIII  powinni  mie  dost p  doż ł ć ę

wyposa onych pracowni i bazy sportowej. Przy tak ma ej liczbie uczniów raczej nie jest zasadneż ł

budowanie kolejnej sali gimnastycznej, czy rozbudowa istniej cego obiektu.ą

W tym miejscu Pani  Dyrektor  poinformowa a  o potrzebie  zmiany zapisów w podstawieł

prawnej z uwagi na podpisanie w dniu 10 stycznia ustawy o systemie o wiaty przez Prezydenta RP.ś

Poprosi a, by we wszystkich trzech projektach dopisa  w podstawie prawnej:”oraz w zwi zku z art.ł ć ą

95 ust.2-5  ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo o wiatowe ( Dz. U. z 2017r., poz.59 ) i art. 359ś

ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r.  Przepisy wprowadzaj ce ustaw - Prawo o wiatowe (  Dz.U.  ą ę ś

z 2017, poz. 60 )”.

Przewodnicz cy Rady stwierdzi ,  e wynika z przedstawionych wypowiedzi, e rekomendowanyą ł ż ż

zarówno przez Zespó  zadaniowy jak i Burmistrza Gminy i Miasta jest projekt uchwa y w sprawieł ł

przekszta cenia PSP Nr 6 w PSP Nr6 o strukturze I-III z oddzia em przedszkolnym. Oczywi cie sł ł ś ą

jeszcze te dwa projekty przedstawione przez Pani  Dyrektor: o likwidacji szko y i o utworzeniu filiią ł

PSP Nr 5.

Przewodnicz cy poprosi  o dyskusj  ą ł ę radnych w sprawie przedstawionych projektów uchwa . Nimł

og osi przerw  dla Komisji O wiaty chcia by  ł ę ś ł też, by zabrali g os mieszka cy Osiedla Malce, boł ń

zapewne po to przybyli na sesj .ę

Przewodnicz ca Komisji  Pomocy Spo ecznej,  radna z okr gu Malc – G. Karnat zabieraj c g osą ł ę ą ł

podkre li a, e nigdy nie d y a do likwidacji szko y. Zawsze wr cz walczy a o t  szko . Ma doś ł ż ąż ł ł ę ł ę łę

niej stosunek emocjonalny: ucz szcza  do niej ojciec jej, ona sama, jej dzieci a teraz ucz  si  w nieję ł ą ę

wnuki.  Zawsze bardzo anga owa a  si  w ycie szko y:  jako rodzic,  jako Przewodnicz ca Radyż ł ę ż ł ą

Osiedla i teraz jako radna Rady Miejskiej. Na zako czenie roku szkolnego corocznie otrzymuje listń

z podzi kowaniem za wspó prac .  ę ł ę Niestety fakty s  nieub agane, dzieci jest zbyt ma o i nie maą ł ł

lepszej   mo liwo ci,  jak  zaproponowane  przez  Zespó  zadaniowy i  Burmistrza  przekszta cenież ś ł ł

szko y w szko  o organizacji I-III z oddzia em przedszkolnym. Nie, e Burmistrz lub radna Karnatł łę ł ż

chce szko  zlikwidowa , ale jest reforma systemu o wiatowego i nale y najlepiej jak to mo liwełę ć ś ż ż

dostosowa  potrzeby  i  mo liwo ci  do  przepisów  prawa.ć ż ś  Jest  to  optymalna  szansa  jej

funkcjonowania. Podkre li a,  e oprócz tych dwóch spotka ,  o których by a mowa mia a okazjś ł ż ń ł ł ę
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wiele  razy  rozmawia  z  mieszka cami  Osiedla.  Przyzna a,  e  jest  grupa  mieszka ców,  którzyć ń ł ż ń

domagaj  si  o mioklasowej szko y. O tym zapewne b dzie mówi  Proboszcz. Osobi cie tego nieą ę ś ł ę ł ś

widzi,  ale  s  tak  my l cy.  Jest  jednak  równie  grupa  rodziców,  którzy  rozumiej ,  e  takieą ś ą ż ą ż

wymaganie  s  nierealne  i  ich  celem jest  zapewnienie  na  miejscu  opieki  i  edukacji  dla  dziecią

najmniejszych.  Co  do  dzieci  starszych,  to  nawet  gdyby  tu  by a  8-mio  klasowa  szko a,  to  nieł ł

wszyscy rodzice deklaruj , e w a nie tu by je wysy ali.ą ż ł ś ł

Przewodnicz cy  J.Graniczny  zapyta  Pani  Dyrektor  CUW  o  liczb  dzieci  wą ł ą ę

poszczególnych oddzia ach tej szko y. Zapyta  o optymalna liczb  uczniów w oddziale, by warunkił ł ł ę

dla uczniów by y korzystne.ł

Pani Dyrektor A.Krawiec poinformowa a, e liczba uczniów ( jest w uzasadnieniach do projektówł ż

uchwa )  w poszczególnych oddzia ach wynosi: kl. I – 0; kl.II – 10, kl.III – 9, kl.IV – 5, kl.V – 15,ł ł

kl.VI  –  6.  Je li  chodzi  o  rodki,  to  jednym  z  przeliczników  algorytmu  jest  liczba  uczniów  ś ś

w oddziale. Przyj ta jest 26 uczniów. Z uwagi na ni  wsz dzie jest ę ż ę raczej mniejsza liczba: 19, 20,

ale bywa 25 i bywa 27 uczniów, w zale no ci od tego, jak w poszczególnych szko ach i rocznikachż ś ł

to si  u o y. Na Malcach prowadzona jest nauka w klasach czonych. Ekonomicznie najlepiej, gdyę ł ż łą

klasy  s  24-osobowe.  Z  rozmów  z  nauczycielami  najlepsze  wyniki  s ,  gdy  klasa  liczy  20-24ą ą

uczniów.

Po jednog o nym wyra eniu zgody przez Rad  Miejsk  na zabranie g osu, Przewodnicz cy udzielił ś ż ę ą ł ą ł

g osu ks. B. ubikowi (za  4). ł Ł ł

Proboszcz Parafii  Malce  m.in. podkre li ,  e  szko a ma 110 lat,  prze ywa czwart  próbś ł ż ł ż ą ę

likwidacji, uczniowie maj  bardzo dobre wyniki nauczania  i wielkie osi gni cia w konkursach ią ą ę

olimpiadach. Na podstawie ksi gi chrztów wie, e rocznie rodzi si  ok 12 – 15 dzieci. Z „s siadamię ż ę ą

i przyjació mi” mo e szko a liczy  na 98 – 100 uczniów, a, zdaniem ksi dza, ju  przy 70 dzieciachł ż ł ć ę ż

szko a jest do utrzymania. Na okres przej ciowy, który mo e by  przed u ony do 5 lat s   ogromneł ś ż ć ł ż ą

rodki do pozyskania na przystosowanie szkó  do nowej organizacji. Warunki wr cz komfortoweś ł ę

do dzia ania.  Stwierdzi ,  e  osobi cie sprawdzi  w Urz dzie Marsza kowskim, Urz dzie Pracy ił ł ż ś ł ę ł ę

Ministerstwie  Sportu,  e  s  rodki  na  ż ą ś doposa enie  infrastruktury  sportowej,  na  podniesienież

kwalifikacji nauczycieli i doposa enie pracowni.ż

              Burmistrz J.Ozimek zabieraj c g os stwierdzi , e szko a w Malcach kosztuje rocznie 660ą ł ł ż ł

tys z . Subwencja wynosi 350 tys. Do o wiaty rocznie dok ada Gmina ok 5000 000z . Gdyby do tejł ś ł ł

kwoty rodków w asnych do o y  fundusze unijne, to by oby na inwestycje w mie cie ok 25 – 30ś ł ł ż ć ł ś

mln z . Je eli ksi dz mówi, e s  w ministerstwie rodki, to niech minister wyrówna koszty i zwrócił ż ą ż ą ś

t  ró nic . Wystarczy. To, e minister pokazuje rodki, które nigdy do Gminy nie dotr , bo w skalię ż ę ż ś ą

kraju rozejd  si  nie wiadomo gdzie, nie jest adnym argumentem. Burmistrz zapewni , e wnioskią ę ż ł ż
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b d  sk adane, ale nie wierzy, e cho  z otówka z tych pieni dzy dotrze do naszej Gminy. Zresztę ą ł ż ć ł ę ą

wystarczy oby wyrównanie tych kosztów o wiaty, które Gmina ponosi.ł ś

Dalej Burmistrz zauwa y , e nie przypomina sobie, by stawia  na sesji spraw  likwidacji szko y ż ł ż ł ę ł

w Malcach ju  tyle razy. Raczej deklarowa , e nie przed o y propozycji jej likwidacji i gdyby nież ł ż ł ż

zmiana przepisów nic  by  si  nie  zmieni o.  Zreszt  jest  mo liwo  –  podobnie  jak  Rac awice  ę ł ą ż ść ł

i Wolina – utworzy  w asn  szko . B d  rodki, minister pomo e, Gmina zapewni nawet pomoc ć ł ą łę ę ą ś ż

w  przygotowaniu  dokumentów  dla  podejmowania  tych  dzia a  –  je eli  to  b dzie  z  wi kszł ń ż ę ę ą

korzy ci  dla dzieci.ś ą

        Po wyra eniu zgody przez Rad  g os zabra  mieszkaniec Malc, by y radny RM  - R. Sroka.ż ę ł ł ł

Stwierdzi ,  e fakty przecz  s owom Burmistrza: gdyby rzeczywi cie chcia  utrzyma  szko , toł ż ą ł ś ł ć łę

by yby  tam realizowane  potrzebne  inwestycje.  Jednym z  argumentów przeciw szkole  jest  brakł

boiska i sali gimnastycznej. Zdaniem R.Sroki Burmistrz dobrze wiedzia , e by  projektant, który zał ż ł

darmo chcia  zrobi  projekt sali gimnastycznej, ale Gmina nie by a tym zainteresowana. Boiskoł ć ł

wykonano jesieni  w Malcach, ale nie przy szkole. Zupe nie w innym miejscu, a przecie  równieą ł ż

dobrze mog oby wszystkim s u y , gdyby by o przy szkole. Nie ma dzieci, bo nie inwestuje si  wł ł ż ć ł ę

obiekt, nie poprawia warunków. Dodatkowo zmniejszono okr g szko y. Cz  Moskali przy czonoę ł ęść łą

do PSP Nr 5. Wróci  do kwestii nieotrzymania przez radnych projektów uchwa  w sprawie szko y wł ł ł

Malcach. Podkre li ,  e  to Burmistrz jest  organem prowadz cym i powinien przed o y  Radzie,ś ł ż ą ł ż ć

radnym  projekt  uchwa y  w  sprawie  likwidacji  szko y,  czy  przekszta cenia.  Zauwa y  te ,  eł ł ł ż ł ż ż

uzasadnienie  do  projektów  uchwa  podpisa a  Pani  A.  Krawiec  a  nie  Burmistrz,  jako  organł ł

prowadz cy. Zwróci  uwag , e ustawa o samorz dzie wyra nie mówi, e Burmistrz przygotowujeą ł ę ż ą ź ż

projekty  uchwa .  Zagrozi ,  e  ewentualna  uchwa a  podj ta  przez  Rad  b dzie  zaskar ona  doł ł ż ł ę ę ę ż

Wojewody.

         Przewodnicz cy Rady zwróci  uwag , e sprawa niedostarczenia projektów uchwa  ju  naą ł ę ż ł ż

pocz tku sesji  zosta a  wyja niona na pytanie radnej  A.  St pie .  Temat jest  szeroko omawiany,ą ł ś ę ń

projekty wraz z uzasadnieniem rozdane przed sesj  i radni maj  dostateczn  wiadomo  tematu.ą ą ąś ść

Nikt wi cej nie zg osi  si  do dyskusji.ę ł ł ę

Przewodnicz cy og osi  przerw  dla  zebrania  si  Komisji  O wiaty  w celu  zdecydowania  któryą ł ł ę ę ś

projekt zostanie zarekomendowany Radzie Miejskiej pod g osowanie.ł

Po krótkiej przerwie Przewodnicz cy Rady og osi  o godz.16.20 przerw  w obradach do 17 styczniaą ł ł ę

2017r do godz. 15.30 celem szczegó owego zapoznania si  z projektami uchwa  i wypracowaniał ę ł

stanowiska przez Komisje O wiaty..ś

Posiedzenie w dniu 17 stycznia 2017r

Przewodnicz cy Rady W. lusarczyk wznowi  obrady w dniu 17 stycznia 2017r o godz. 15:30.ą Ś ł
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Na podstawie listy obecno ci (w za czeniu) stwierdzi , e w obradach uczestniczy 18 radnych.ś łą ł ż

Przewodnicz cy przypomnia , e do zrealizowania pozosta  punkt 4 porz dku tj:” ą ł ż ł ą Podj cie uchwa yę ł

dot. dostosowania PSP Nr 6 w Nisku do nowego ustroju szkolnego”.  Poinformowa ,  e o godzł ż

15:00 zbiera a  si  Komisja  O wiaty w celu  analizy  przed o onych przez  Burmistrza  projektówł ę ś ł ż

uchwa  w tej sprawie. Poprosi  Przewodnicz cego Komisji o przedstawienie wyniku pracy Komisji.ł ł ą

          Przewodnicz cy Komisji O wiaty K.Tabian poinformowa , e ą ś ł ż Komisja, po zapoznaniu si  ę

z wymogami nowych przepisów prawa o wiatowego i danych demograficznych w obwodzie PSPś

Nr 6, stwierdzi a, e Gmina nie jest w stanie zapewni  funkcjonowania na Osiedlu Malce szko y  ł ż ć ł

o  strukturze  klas  I  –  VIII.  Komisja  uzna a,  e  zasadne  jest  zapewnienie  mo liwo ci  edukacjił ż ż ś

wczesnoszkolnej I – III wraz z oddzia em przedszkolnym.ł

Przewodnicz cy K. Tabian podkre li , e pod g osowanie poddane zosta y wszystkie trzy projektyą ś ł ż ł ł

uchwa .ł

Pierwszy projekt uchwa y  ł w sprawie zamiaru likwidacji Publicznej Szko y Podstawowej Nr 6 wł

Nisku, ul. Sandomierska 114 i utworzenia przedszkola w budynku szko y  ł Komisja zaopiniowa ał

negatywnie.  

Drugi projekt uchwa ył  w sprawie zamiaru likwidacji Publicznej Szko y Podstawowej Nr 6 w Nisku,ł

ul. Sandomierska 114 i utworzenia na bazie PSP nr 6 , Filii Publicznej Szko y Podstawowej nr 5 wł

Nisku równie  Komisja zaopiniowa a negatywnie.ż ł

Dalej  Przewodnicz cy  K.  Tabian  poinformowa ,  e  trzeci  projekt  uchwa y,  ą ł ż ł przewiduj cyą

przekszta cenie PSP Nr 6 w samodzieln  szko  o strukturze I-III z oddzia ami przedszkolnymił ą łę ł

uzyska  pozytywn  opini  Komisji O wiatył ą ę ś .

Przewodnicz cy  Rady  stwierdzi ,  e  wobec  powy szego  pod  g osowanie  Rady  podda  projektą ł ż ż ł

uchwa y, który uzyska  pozytywn  opini  Komisji O wiaty.ł ł ą ę ś

O mo liwo  zabrania g osu poprosi  Ks. B. ubik.ż ść ł ł Ł

Rada wyrazi a jednog o nie zgod  na udzielenie g osu ks. ubikowi.ł ł ś ę ł Ł

Ks.  B.  ubik  zabieraj c  g os  stwierdzi ,  e  za o eniem obecnej  reformy  o wiaty  jest  ochronaŁ ą ł ł ż ł ż ś

ma ych szkó  jako miejsca  spotka  mieszka ców ma ych miejscowo ci  i  jako jedynych miejscł ł ń ń ł ś

kulturotwórczych. Jego zdaniem tak w a nie jest w Malcach. Stwierdzi , e nowe prawo o wiatoweł ś ł ż ś

nie  nak ada  na  organ  prowadz cy  obowi zku  likwidacji  lub  przekszta cenia  szkó ,  a  jedynieł ą ą ł ł

dostosowanie ich do zmienionych warunków. Zdaniem Ksi dza dostosowanie, to nie to samo, coę

likwidacja  lub  przekszta cenie.  Podkre li ,  e  we  wczorajszym  wyst pieniu  informowa  ł ś ł ż ą ł

o  mo liwo ciach  Gminy  przy  za o eniu  „wielkiej  operatywno ci  Burmistrza  i  Rady”.  Zwróciż ś ł ż ś ł

uwag , e 1 wrze nia 2017r nie b dzie jeszcze klasy ósmej. Na ni  trzeba poczeka  jeszcze 1,5ę ż ś ę ą ć

roku. Klasa VII zmie ci si  bez problemu, oczywi cie zak adaj c dwuzmianowo . Zauwa y , eś ę ś ł ą ść ż ł ż
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nauczanie  przedmiotowy wchodzi  jedynie  pilota owo,  tylko  podstawy tych przedmiotów b d  ż ę ą

w klasie IV, wi c pracownie i pomoce do tych przedmiotów ę nie s  natychmiastowym obowi zkiem,ą ą

bo na tym etapie uczniowie bazuj  na podstawowych elementach tej edukacji, które s  w szkole.ą ą

Zdaniem  Proboszcza  taka  reorganizacja  powoduje,  e  rodzice  b d  musieli  osobno  dowoziż ę ą ć

ewentualne rodze stwa do ró nych szkó : m odsze do Malc, starsze gdzie indziej. Grozi to dalszymń ż ł ł

wyludnianiem szko y, bo zawioz  je razem do szko y o wy szym stopniu organizacji. Za rok, dwał ą ł ż

b dzie  to  skutkowa o  raczej  likwidacj  szko y,  bo  nie  b dzie  dzieci.  Uwa a  wr cz,  e  takieę ł ą ł ę ż ę ż

przenoszenie dzieci do innych szkó , wp ynie negatywnie na wyniki egzaminu na koniec VIII klasy.ł ł

Poinformowa , e Ró e Ró a cowe na Malcach modl  si  ca y miesi c w intencji, by Rada podj ał ż ż ż ń ą ę ł ą ęł

dobr  decyzj .ą ę

Wi cej pyta  ani uwag nie zg oszono.ę ń ł

Przewodnicz cy  Rady  po  odczytaniu  projektu,  podda  projekt  uchwa y  w  sprawie  zamiaruą ł ł

przekszta cenia Publicznej Szko y Podstawowej nr 6 w Nisku pod g osowanie.ł ł ł

Rada Miejska w g osowaniu jawnym, jednog o nie ł ł ś podj a:ęł

U C H W A     Nr XŁ Ę XXII/238/17

w sprawie zamiaru przekszta cenia Publicznej Szko y Podstawowej nr 6 w Niskuł ł   (za  nrł  5)

Ad 5.

Przewodnicz cy zamkn  XXXII sesj  Rady Miejskiej w Nisku o godz. 15.50.ą ął ę

Na tym protokó  zako czono i podpisano.ł ń

Protoko owa a M.Kope .ł ł ć

                                                                                   Przewodnicz cy  ą Rady Miejskiej

                                                                                           Waldemar lusarczyk Ś
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